
ADJEKTIVA 3. DEKLINACE 

Typické zakončení 

nom. sg. 

Příklad 

Trojvýchodná 

adjektiva 
-er, -(e)ris, -(e)re acer, acris, acre 

celer, celeris, celere 

Dvojvýchodná 

adjektiva 
-is, -e frontalis, frontale 

Jednovýchodná 

adjektiva 
-ex (gen. -icis) 

-ns (gen. -ntis) 

simplex 

abducens 



Adjektiva 3. deklinace 

M F N 

Adjektiva 

trojvýchodná 
-er -(e)ris -(e)re 

Adjektiva 

dvojvýchodná 
-is -is -e 

Adjektiva 

jednovýchodná 
-ns 

-ex 

-ns 

-ex 

-ns 

-ex 



Skloňování trojvýchodných adjektiv  

3. deklinace 

sg. 

M 

 

F 

 

N 

pl. 

M 

 

F 

 

N 

nom. acer acris acre acrēs acrēs acria 

gen. acris acris acris acrium acrium acrium 

akuz. acrem acrem acre acrēs acrēs acria 

abl. acrī acrī acrī acribus acribus acribus 



Skloňování dvojvýchodných 

adjektiv 3. deklinace 
sg. 

M/F 

 

N 

pl. 

M/F 

 

N 

nom. nasālis nasāle nasālēs nasālia 

gen. nasālis nasālis nasālium nasālium 

akuz. nasālem nasāle nasālēs nasālia 

abl. nasālī nasālī  nasālibus nasālibus 



Skloňování jednovýchodných 

adjektiv 3. deklinace 
sg. 

M/F 

 

N 

pl. 

M/F 

 

N 

nom. simplex simplex simplicēs simplicia 

gen. simplicis simplicis simplicium simplicium 

akuz. simplicem simplex simplicēs simplicia 

abl. simplicī  simplicī simplicibus simplicibus 


